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Kövér László 
az Országgyú1és Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

,,Milyen hatékonysággal működik a május elsején indult országos
jégkármérséklő rendszer, milyen következtetéseket tudunk levonni az eddigi
működésből?" címmel az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014.
(11.24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani
Dr. Nagy István miniszter úrhoz.

A kérdésre a választ szóban kérem!

Tisztelt Miniszter Úr!

Amint az ismeretes, a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara (NAK) által kiépített
országos jégkármérséklő rendszer május 1-jén megkezdte működését.

A mintegy 1,5 milliárd forintból kiépített magyarországi jégkármérséklő
rendszer hálózata Európában elsőként a teljes ország területét lefedi. A 843
darab új generátorral, valamint a NEFELA állomásaival együtt, így összesen
986 darab talajgenerátor működik, melyek közül 222 automatizált
berendezésként látja el a jégkármérséklés feladatát.

Amint azt számos fórumon is kiemeltük, a rendszer kiépítése és üzemeltetése a
gazdálkodóknak plusz pénzébe nem került, és nem is fog kerülni, az üzemeltetés
költségei a ,,Nemzeti agrárkár - enyhítés" forrásaiból kerülnek finanszírozásra.

A NEFELA adatai alapján az évi 1,5 milliárd forint ráfordítás minden
esztendőben mintegy 50 milliárd forintnyi érték megmentését jelenti, csak az
agráriumban. Ez igen komoly értékmentés.
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A rendszer azonban nemcsak a mezőgazdasági termelők, hanem Magyarország
teljes lakossága számára kézzelfogható előnyöket hoz: mérsékeljük a
lakóházakat, a gépkocsikat és a házi kiskertek növényeit érő jégkár mértékét is.

A rendszer működésbe lépése óta rengeteg alkalommal volt jégeső
kialakulásával veszélyeztető időjárás, és bizony volt jégeső is.
Sajnálatos módon az ország számos területén keletkeztek jégkárok is.

Azonban ezeknek a károknak a mértékét, illetve kialakulásának az okát, - a
rendszer működését megkérdőjelezve - az ellenzéki, balliberális média a
valóságnak nem megfelelő módon mutatta be, rész, illetve valótlan információk
közlésével próbálta rossz fényben feltüntetni a jégkármérséklő rendszert.

Fontos hangsúlyozni, hogy a jégesőt teljesen elhárítani, azt nullára csökkenteni
nem lehet, ellenben az általa okozott károkat igenis lehet mérsékelni.

A rendszer hatékonyságát mutatja, hogy Magyarország nyugati, déli és keleti
határai mentén egyaránt jelentős méretű jég esett a határ túloldalán, míg
hazánkban ekkora pusztítást nem tapasztaltunk. Hogyha nem védekeztünk
volna, Magyarországon is hasonló jellegű károk keletkezhettek volna, mint a
szomszédos területek esetében.

A hamis híresztelésekkel ellenben, a jégkármérséklő rendszer, valamint a
magyar gazdák védelmének érdekében azt gondolom, itt az ideje egyértelműen
tisztázni: A Magyarország teljes területét lefedő, korszerű jégkármérséklő
rendszer működik, és hatékony védelmet nyújt a jégesővel szemben.

Ezért kérdezem tisztelt Miniszter urat:
Milyen hatékonysággal működik a május elsején indult országos jégkármérséklő
rendszer, milyen következtetéseket tudunk levonni az eddigi működésből?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2018. július 13.
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